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سرمقاله

شرط ماندگاری روزهای خوش صلح 
در سوریه 

ادامه از صفحه یک
چشم نگران ناظران همه این است که آیا سوریه 
با تجربه سخت گذر از 13 سال جنگ داخلی باز 
به ژرفای الگوهای دگم قدیم و جدید فرو می افتد یا 
بنابر اصل آزموده را آزمودن خطاست، راه نو را به 

سوی آینده خوش صلح برمی گزیند؟ 
سوریه اکنون برای تثبیت صلح و رفتن به سوی 
یا  اجماع  روبروست:  انتخاب  دو  با  روشن  آینده 
مبتنی  فراگیر  دولت  تشکیل  در  "اجماع"  توافق. 
بر انتخابات آزاد در چارچوب "دولت _ ملت" یا 
"توافق" برای تقسیم قدرت میان طوایف و مذاهب؛ 
شبیه آنچه در عراق و لبنان جریان دارد. رژیم بعث 
بیش از پنج دهه وحدتی مستبدانه و نامتعادل را 
به سوریه تحمیل کرد؛ در حالیکه شکنندگی آن 
بلافاصله با شروع جنگ داخلی در این کشور به 
رخ کشیده شد. حال باید دید در سوریه پس از 
اسد و زایش تصورات دموکراتیک در این کشور، آیا 
دموکراسی نماینده اجماع میان آحاد ملت خواهد 
بود یا اجماع بر سر کیفیت توافق با وجود همه 

اختلافات پیدا و پنهان بر سر منافع روی میز؟ 
بزنگاه کنونی برای مردم سوریه از این رو اهمیت 
به  سابق  رژیم  از  قدرت  انتقال  عملیات  که  دارد 
حاکمیت شکل نیافته کنونی چگونه انجام  گیرد. این 
عملیات بی تردید به مثابه جرقه تاریخی برای کشوری 
است که در طول حیات جوان خود به اندازه پیرترین 
ملت ها رنج استبداد،سرکوب و نادیده گرفته شدن از 
سوی دولت های خود را تجربه کرده است. واقعیت 
این است که کارنامه ده ها سال رژیم مستبد بعثی 
بیش از هرزمان سوریه را به فروپاشی جغرافیایی 
و مذهبی نزدیک کرده است. سوریه پس از اسد، 
سرشار از خطراتی است که زندگی مسالمت آمیز را 
می تواند از آن همچنان دور نگه دارد اگر برای آن 
دموکراسی  و  آزادی  باشد.  نداشته  روشن  چاره ای 
به معنای نبود نظام سلطه گر نیست، بلکه ایجاد 
سیاسی  نهادهای  گیری  شکل  برای  است  امکانی 
باز و متکثر که در آن  تقویت شده در جامعه ای 
جامعه مدنی زنده است؛ قانون میزان است، دستگاه 
قضایی قدرتمند و رسانه ها بازتاب دهنده آزاد ایده ها 
و سلایق. مهم تر از همه، منافع عمومی به راستی 
میان همگان تقسیم می شود؛ از هر طایفه، مذهب 
و قوم که نام شهروند سوریایی را با خود دارد. از این 
رو عناصر اصلی در فرایند انتقال قدرت، توافق بر 
سر قانون اساسی جدید و ایجاد نهادهای منتخب و 
قدرتمند جدید خواهد بود. این همه بستگی مستقیم 
به اراده مردم سوریه در حفظ روزهای خوش پس از 
سقوط استبداد و نیت سیاستمردانی دارد که اکنون 
راه  نقشه  طراحی  برای  را  اوضاع  مدیریت  ابتکار 
آینده سوریه در اختیار دارند.  "یاسمین" دوباره در 
خشکزار خاورمیانه شکوفه کرده است. حیف خواهد 
بود روزهای خوش صلح در سوریه کوتاه باشد. توافق 
انتخاب های پیش روی مردم  یا اجماع؛ مهم ترین 

سوریه است.

خبر

خبر

با حضور در جلسه غیرعلنی انجام شد
توضیحات عراقچی درباره آینده 

روابط ایران با سوریه
دو عضو هیات رئیسه مجلس به ارائه توضیحاتی 
حضور  با  مجلس  امروز  غیرعلنی  جلسه  درباره 
وزیر خارجه برای بررسی تحولات منطقه و سوریه 

پرداختند.
کرد:  اظهار  ایسنا  با  در گفت وگو  نادری  احمد 
جلسه غیر علنی امروز با حضور آقای عراقچی وزیر 
خارجه و اکثریت نمایندگان مجلس برای بررسی 
علل  همچنین  و  سوریه  روند  و  منطقه  تحولات 

سقوط دولت بشار اسد تشکیل شد.
از  نفر  سه  جلسه  این  در  داد:  توضیح  وی 
نمایندگان اظهارنظرهای شان را مطرح کردند و آقای 
عراقچی نیز پاسخ داد. آقای قالیباف رئیس مجلس 

نیز جمع بندی داشت.
خصوص  در  مجلس  رییسه  هیات  عضو  این 
رویکرد ایران در قبال حکومت جدید سوریه گفت: 
بر اساس مطالب مطرح شده در جلسه غیر علنی، 
رویکرد ایران در آینده با سوریه بستگی به رفتار 
دست  در  را  قدرت  سوریه  در  که  دارد  آن هایی 
گرفته اند و ما در آینده رفتار خودمان را براساس 

رفتارهای آن ها تنظیم می کنیم.
همچنین محمد رشیدی عضو دیگر هیات رئیسه 
مجلس در توضیح جلسه غیرعلنی امروز مجلس 
گفت: در این جلسه آقای عراقچی گزارشی در مورد 

تحولات اخیر در سوریه و منطقه پرداختند.
وی با اشاره به سفر وزیر خارجه به قطر گفت: 
جلسه در قطر با حضور سه کشور ایران و ترکیه 
و روسیه بوده و ۵ کشور دیگر از کشورهای عربی 
منطقه نیز به این جمع اضافه شده و مجموعه این 
۸ کشور تصمیمات خوبی می گیرند و مصوبات 
خوبی برای سوریه داشتند اما در نهایت سرعت 
تحولات آنقدر بالا بوده که جمع بندی جلسه قطر 

موثر نبوده و دولت سوریه سقوط می کند.

وزیر کشور: 
وفاق و رضایتمندی مردم سرمایه 

عظیم ایجاد می کند

برای  موضوعات  مهمترین  کشور  وزیر 
استانداران را وفاق، مردم داری، مردم محوری و 
به  احترام  رضایتمندی مردم دانست و گفت: 
مردم نه تنها هیچ هزینه ای ندارد، بلکه در نظر 
در  آن ها  با  مناسب  برخورد  و  کرامت  گرفتن 

ادارات یک سرمایه عظیم ایجاد می کند.
در  امروز  مومنی  اسکندر  ایرنا،  گزارش  به 
حضور  با  که  استانداران  سراسری  نشست 
با  شد،  برگزار  کشور  وزارت  در  رئیس جمهور 
اشاره به فرایند تشکیل معاونت های ستادی و 
با تدبیر رئیس جمهور مبنی  استانداران گفت: 
بر تعیین شاخص هایی برای تعیین همکاران و 
تعیین  شاخص ها  بلافاصله  کارگروه،  تشکیل 
شد و کارگروه افراد پیشنهادی را با شاخص ها 
تطبیق داد. از بین پیشنهادهای فراوان، ۵۶۷ نفر 
واجد شرایط برای بررسی تشخیص داده شدند 
پایبندی به  این ارزیابی دقیق تلاش شد  و در 
رویکردهای رییس جمهور محترم که مردم به 

آنها رای داده بودند، حفظ شود.
رأی مردم صرفا  از  پاسداری  اظهار کرد:  وی 
رأی  صندوق های  در  آن ها  آرای  از  حفاظت 
و  در طول مسیر  پاسداری  این  ادامه  نیست؛ 
و  دارد  ویژه ای  اهمیت  نیز  مسئولیت  دوران 
همواره باید به آرمان ها و رویکردهایی که مردم 

به آن ها رای داده اند پایبند باشیم.
به شعارهای اصلی  اشاره  وزیر کشور ضمن 
عدالت  ملی،  وفاق  همچون  رئیس جمهور 
و  مردم داری  ملی،  همبستگی  انصاف،  و 
مردم محوری، گفت: سعی کردیم در گزینه هایی 
که انتخاب می شوند همه موارد یادشده مدنظر 
قرار بگیرند و بر همین سبک و سیاق به هیات 

دولت پیشنهاد شدند.
مومنی با اشاره به رأی اجماعی هیات دولت 
از  که  استانداران  اتفاق  به  قریب  اکثریت  به 
مختلف  اقوام  و  مذاهب  تفکرات،  نگرش ها، 
موجود در کشور تشکیل شده اند، تصریح کرد: 
هیچ انتخابی صرفاً بر مبنای تعلقّ به یک قومیت 
شایستگی،  دارای  فرد  هر  و  نبوده  مذهب  یا 
در این کارگروه ها فارغ از قومیت، جنسیت و 
مذهب مورد بررسی قرار گرفته است و همه افراد 
منتخب جزو ۵ نفر اول فهرست افراد پیشنهادی 

کمیته ها بوده اند.
را  استانداران  برای  موضوعات  مهمترین  وی 
و رضایتمندی  مردم محوری  مردم داری،  وفاق، 
مردم دانست و افزود: احترام به مردم نه تنها 
هیچ هزینه ای ندارد، بلکه در نظر گرفتن کرامت 
و برخورد مناسب با آن ها در ادارات یک سرمایه 

عظیم ایجاد می کند.
افزود:  رئیس جمهور،  به  کشور خطاب  وزیر 
دولت  هیات  و  حضرتعالی  از  ویژه  تشکر  من 
دارم چرا که علیرغم ارائه پیشنهادها، هیچ تأکید، 
فشار یا پیگیری خاصی از سوی دولت در تعیین 
استانداران صورت نگرفت و حتی در استان های 
آذربایجان شرقی و غربی نیز این فرآیند در بستر 

و مسیر مناسب خود به ثمر رسید.
در  رئیس جمهور  تأکید  به  اشاره  با  مومنی 
تدوین میثاق نامه و شاخص هایی برای ارزیابی 
استانداران، گفت: تعیین شاخص های ارزیابی 
در مرحله پایانی است که امروز ابلاغ خواهد شد 
و میثاق نامه نیز در حضور رئیس جمهور قرائت و 

امضا خواهد شد.
وی با اشاره به اهمیت شاخص شایستگی برای 
رئیس جمهور گفت: با تدابیر جنابعالی کابینه 
از  و  گرفت  مناسب خود شکل  بستر  در  دوم 
این رو ما بر میثاقی که امروز قرائت شد پایبند 

هستیم.
از  برخی  حضور  به  اشاره  با  کشور  وزیر 
که  استاندارانی  گفت:  قبل  دولت  استانداران 
مسئولیت داشتند مورد ارزیابی قرار گرفتند و از 
میان آنها، یک استاندار ابقا شد، دو استاندار در 
استان دیگری مسئولیت بر عهده گرفت و یکی 
از استانداران نیز در ستاد وزارت کشور به سمت 

معاونت اقتصادی رسید.
از مسائل مطرح  به بخشی  اشاره  با  مومنی 
در نشست استانداران چند موضوع را به شکل 
ویژه مورد تأکید قرار داد و گفت: نظام مدیریت 
به  نیاز  شهری  نیمه تمام  پروژه های  و  شهری 
حاضر،  حال  در  همچنین  دارد.  ویژه  توجه 
صرفه جویی در مصرف انرژی از اولویت های ما 
است که امیدواریم با تدبیر رئیس جمهور، همت 
دهیاران  و  بخشداران  فرمانداران،  استانداران، 

عزیز انجام پذیرد.

روز گذشته هم معاون اول رئیس جمهور در جریان 
بازدید از سازمان انرژی اتمی و نشست با مدیران ارشد 
این سازمان با اشاره به ادعاهای اخیر درباره فعال سازی 
مکانیسم ماشه گفت: اینکه بخواهند مکانیسم ماشه را 
فعال کنند، به یک شوخی شبیه است اما توصیه ما این 
است که طرف های غربی دست از شیطنت بردارند و 
راهبرد ما را که »اقدام در برابر اقدام« و »عمل دربرابر 
گفتگو  و  مذاکره  اهل  ما  کنند،  دنبال  است  عمل« 

هستیم اما باج نمی دهیم.
معاون اول رئیس جمهور با تشکر از تمامی نیروهای 
خدوم ، متخصص و دانشمند این سازمان و با یاد و 
خاطره شهدای هسته ای، گفت: رویکرد »دولت وفاق 
ملی« تعامل و مذاکره سازنده برای رسیدن به راه حل 
های منصفانه و تعامل با دنیا است و در این میان ، 
هدف اصلی ما برداشتن تحریم های ظالمانه ای است 

که از سوی غرب ایجاد شده است.
کشورهای  به  غرب  که  شرایطی  در  گفت:   عارف 
وابسته به خود توصیه می کرد که فناوری هسته ای را 
توسعه دهند، کشور ما را به خاطر توسعه این فناوری 
تحریم کردند، ماهیت استعماراین است که باید خلق و 
خوی استعماری اش را نشان دهد و ما اکنون معیارهای 
دو گانه غرب را خیلی واضح تر و روشن ترمی بینیم، اما 
با تمام این تحریم ها و توسل به معیارهای دوگانه، 
ایجاد مشکلات و فشارهای  با وجود  انقلاب  ازابتدای 

گوناگون، در برابر ایران به جایی نرسیده اند.
وی در ادامه گفت: با وجود تمام فشارها ما در صنایع 
مختلف با پیشرفت روبرو بوده ایم و یکی ازعوامل آن 
انرژی  سازمان  متخصصان  و  دانشمندان  تلاش های 
اتمی است که در فناوری »های تک« و بسیار پیشرفته 
ای سرآمد هستند که از دید ما انرژی هسته ای »پدر 

فناوری پیشرفته ایران« است.
وی در ادامه افزود: ما علاقمند هستیم مسائلمان 
با غرب را با در نظر گرفتن منافع دو طرف حل کنیم، 
تحریم های  برداشته شدن  با هدف  غرب  با  مذاکرات 
ظالمانه صورت می گیرد  اما ما باید در زمینه فعالیت 
صلح آمیز هسته ای فعالیتمان را ادامه دهیم و قاطعانه 
اعلام می کنیم که به هیچ کس اجازه نخواهیم داد در 
مورد موضوعات هسته ای و غیر هسته ای کشور ما 
دخالت کند. این ما هستیم که تصمیم می گیریم و 
بیش از هر چیز برای ما »انسان« ارزش دارد. ما به 
قرآن پایبند هستیم که اگر یک نفر را به ناحق بکشید 
انگار همه دنیا را کشته اید. عارف ادامه داد: توصیه ما 
این است که طرف های مذاکره به برجام برگردند، ما از 
برجام خارج نشده ایم و اگر طرف های دیگر به برجام 
برگردند ما هم آماده ایم، ایران تعهدات پادمانی خود را 
به طور کامل و در تمام زمان ها انجام داده است، ما در 

تمام موارد شفاف بوده و خواهیم بود اما اگر توقع دارند 
ما همه اطلاعاتمان را به کسانی که نمی دانیم کارشناس 
هستند یا جاسوس بدهیم این کار را نمی کنیم، مگر آنها 
در کشورهایشان به رفقای خودشان اجازه این کار را می 
دهند و مثلا آلمانی ها به فرانسوی ها اجازه می دهد که 
به هر جایی که خواستند سرک بکشند و بازدید کنند؟ 

این انتظار بی جا است.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه با انتقاد از سوء 
استفاده از آژانس اتمی در جهت رسیدن به مقاصد 
سیاسی غرب گفت: آژانس باید براساس اصول خود و 
توافق نامه ای که با ایران داشته، به کار نظارت خود بر 
برنامه هسته ای ادامه دهد، در این صورت ما همواره 

برای این کار آمادگی همکاری داریم.

عارف در ادامه با بیان آنکه اخیرا سخنان بی اساسی 
در مورد فعال نمودن مکانیسم ماشه شنیده می شود 
گفت: این موضوع را هزاران بار تجربه کرده اند و هر 
بار قدرت ما را دیده اند، آنها خصوصاً در دوره ترامپ 
دانند  می  خودشان  اما  رفتند  موضوع  این  دنبال  به 
که ما با آنکه اهل مذاکره و گفتگو هستیم اما به هیچ 
وجه باج نمی دهیم. وی افزود: ما اکنون قدرت برتر 
منطقه هستیم اما حتی در ابتدای انقلاب که با کمترین 
این در  نیامدیم و  تجهیزات به جنگ می رفتیم کوتاه 

حالی بود که همه دنیا در مقابل ما ایستاده بودند.
نیاز داریم با دنیا حرف بزنیم

جمع  در  حضور  با  مهاجرانی  فاطمه  همچنین 
دانشجویان دانشگاه ملی مهارت دکتر شریعتی به 

مناسبت گرامیداشت روز دانشجو، اظهار کرد: ما 
اگر با یکدیگر حرف نزنیم مشکلات حل نخواهد شد. 
حرف زدن گوش شنوا می خواهد و فقط به معنای 
باز کردن دهان نیست. حرف زدن جایی به معنای 
بستن دهان و سکوت کردن و شنیدن است. اگر 
درست نشنویم، درست حرف نخواهیم زد؛ گفت وگو 
دولت  سخنگوی  است.  جامعه  در  مسائل  حلال 
تأکید کرد: اقتصاد علم است همانطور که مهندسی 
و روابط بین الملل و پزشکی علم است. ما باید این 
از  بسیاری  در  نمی توانیم  ما  کنیم.  درک  را  علوم 
موضوعات بدون به کارگیری ظرفیت های بین المللی، 
از جمله بریکس حرکت کنیم؛ ما نیاز داریم با دنیا 

حرف بزنیم.

رئیس قوه قضاییه با تاکید بر اینکه از الزامات وفاق، التزام و احترام 
به قانون است، گفت: ملاک و معیار را باید قانون قرار دهیم و 
اطمینان داشته باشیم که با التزام و احترام به قانون از بسیاری از 

نارسایی ها و مشکلات و اختلافات و دوقطبی ها کاسته می شود. 
به گزارش مهر، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای امروز 
دوشنبه )1۹ آذر( طی سخنانی در نشست شورای عالی قوه قضاییه، 
اظهار کرد: آنچه امروز در سوریه رقم می خورد نکات فوق العاده 
عبرت آموزی دارد که باید از جهات و ابعاد گوناگون به آن پرداخت؛ 
وقایع  به واسطه  کودک کشان  و  نسل کش ها  و  جنایتکاران  امروز 
سوریه و با اتکاء به بنگاه های عریض و طویل تبلیغاتی و دروغ پراکنی 
خود، سعی دارند دل مردم جغرافیای مقاومت را خالی کنند و به 
دروغ چنین القاء کنند که جریان مقاومت متوقف شده و یا متوقف 
خواهد شد! حال آنکه به فضل الهی، جریان مقاومت یک جریان 
ایستا نیست و با انگیزه بیشتر به مسیر نورانی خود ادامه می دهد و 

طومار جنایتکاران را در هم خواهد پیچید.
روزها  این  در  است  ممکن  داشت:  بیان  قضاییه  قوه  رئیس 
شیطنت ها بیشتر شود و بدخواهان در داخل کشور بخواهند با 
عملیات روانی و پمپاژ دروغ از طرُق مختلف اعم از فضای مجازی 
و تریبون های گوناگون، در جامعه ناامنی ایجاد کنند و چه از حیث 
امنیت روانی و چه غیر از آن، مشکلاتی را بوجود آورند؛ فلذا همه 
مسئولان ذیربط قضایی بویژه دادستان کل و دادستان های سراسر 
کشور باید با همکاری و هماهنگی دستگاه های امنیتی، اطلاعاتی 

را رصد کنند و  و مداوم موضوعات  انتظامی، بصورت مستمر  و 
حتی الامکان جهات پیشگیرانه را اتخاذ نمایند و چنانچه بدخواهان 

درصدد انجام اقداماتی باشند، مقابله متناسب را به عمل آورند.
ارشاد  و  هدایت  به  نسبت  حوزه  این  در  کشور  کل  دادستان 
دادستان های سراسر کشور اهتمام داشته باشد و کلیه تدابیر و 
تمهیدات برای تحکیم امنیت مردم در ابعاد گوناگون بویژه امنیت 
روانی شهروندان، اتخاذ شود تا فرصت سوء استفاده از دشمن سلب 

شود. 
رئیس دستگاه قضا در ادامه تصریح کرد: در شرایط فعلی که 
دشمنان از طریق بنگاه های دروغ پراکنی خود درصدد ترویج القائات 
مسموم علیه جریان مقاومت هستند و قصد سوء استفاده از فضای 
ایجادشده را برای مخدوش کردن امنیت روانی شهروندان ما دارند، 
مرکز رسانه قوه قضاییه نیز فعال تر از قبل شود و جلسات مستمری 
را با دستگاه های مربوطه برگزار نماید تا در خنثی سازی تبلیغات سوء 
دشمن و بیان روایت اول و روایت صحیح و صادقانه، پیشتاز باشیم. 
رئیس عدلیه در ادامه با تشریح الزامات مقوله ی »وفاق« گفت: 
»وفاق« مقوله ای است که همگان کلیت آن را قبول داریم و از آن 
دمَ می زنیم، اما نیاز به پرداختنِ بیش از پیش به ابعاد و جهات 
گوناگون و الزامات مقوله ی »وفاق« است؛ در روز دانشجو که در 
جمع دانشجویان حاضر شده بودم یکی از سؤالات آن ها این بود 
که تفسیر من از وفاق چیست؟ من در آنجا اشاره داشتم و بار دیگر 
تاکید می کنم که محور وفاق، »حبَلُ اللهِّ المتَین« و »ولایت« است.

اطاعت از ولی فقیه، عاملِ وفاق است؛ امروز که خناسان دائماً 
در حال شبهه افکنی و تضعیف اراده ها و روحیه ها هستند، بیش 
از دیگر  نیاز است که گوش به فرمان ولی فقیه باشیم.  از پیش 
الزامات وفاق، التزام و احترام به قانون است؛ ملاک و معیار را باید 
قانون قرار دهیم و اطمینان داشته باشیم که با التزام و احترام به 
قانون از بسیاری از نارسایی ها و مشکلات و اختلافات و دوقطبی ها 
کاسته می شود؛ البته باز هم تاکید می کنم که چنانچه قانونی نقص 
یا خلائی دارد باید از مجراهای معین نسبت به رفع آن نواقص یا 

خلاء ها مبادرت ورزیم.
قاضی القضات بیان داشت: امروز نیاز است که بیش از پیش در 
مسیر خدمت رسانی به مردم و رفع مسائل و مشکلات آن ها جهد 
و تلاش داشته باشیم. امروز که صحنه نبرد اسلام ناب و جبهه 
استکبار آشکار و عیان شده باید بیش از گذشته در یاری رساندن به 

مظلوم و تاختن بر ظالم و متعدیّ کوشا باشیم.
در این مسیر اگر از ما کوتاهی و غفلت سر بزند، جبران ناپذیر 
است. همچنین امروز که دنیای استکبار با همه ابزار و تجهیزات 
خود به میدان مقابله و معارضه با اسلام ناب آمده باید بیش از 
پیش به جهاد تبیین و نشر معارف و ارزش های اسلامی و معرفی 
منُکرات و دوری گزیدن از آن ها بپردازیم. امروز بصیرت داشتن، 
منسجم و متحد بودن و همفکری و مساعدت و ایضاً شناخت 
اصل از فرع و شناخت اهم و مهم، از ضروریات اجتناب ناپذیر 

است.

معاون اول رئیس جمهور گفت که اهل گفتگو هستیم اما باج نمی دهیم

سیگنالمذاکرهازسویدولتیها
گروه سیاسی- هنوز هیچ جزئیاتی از گفتگوهای ایران و اروپا در ژنو به بیرون نیامده است. اما به نظر می رسد با توجه به تغییراتی که در جهان و منطقه رخ 
داده حالا تعاملات بین المللی رنگ و بوی دیگری خواهد گرفت. هرچند هنوز گفتمانی در کشور وجود دارد که مخالف هرگونه تعامل چه با خارج و چه حتی 
با مردم است و متاسفانه تریبون هم در دست دارد اما واقع بینی سیاسی و بین المللی همچنان حکم می کند که در خصوص مسائل گفتگو کرد.طبیعتا در 

این گفتگوها منافع مردم از موضع قدرت در اولیت است. منافعی که از قدرت مردم و مقبولیت در بین آحاد جامعه ناشی می شود.

ازالزاماتوفاق،التزامواحترامبهقانوناسترئیس قوه قضائیه: 

ما اکنون 
قدرت برتر 

منطقه هستیم 
اما حتی در 

ابتدای انقلاب 
که با کمترین 
تجهیزات به 

جنگ می رفتیم 
کوتاه نیامدیم 
و این در حالی 

بود که همه 
دنیا در مقابل ما 

ایستاده بودند

۶۰ درصد مردم با فیلترینگ مخالف هستند و البته هر ساله مردم ما ۲۰ همت 
صرف هزینه فیلترینگ می کنند. شورای فضای مجازی با 1۵ عضو حقیقی فعلا 
رفع این فیلترینگ را به صلاح نمی دانند. ما باید این ها را قانع کنیم که فیلترینگ 
حتی امنیت کشور را هم به هم می ریزد، چرا که دشمنان با همین ابزارهای 
فیلترینگ به اطلاعات مردم دست می یابند.« این جملات را محمدجعفر قائم 
پناه معاون اجرایی رییس جمهور در خصوص موانع رفع فیلترینگ بیان کرد، 
اظهاراتی که ضمن تاکید مجدد بر مانع تراشی ها بر سر راه رفع فیلترینگ در 
شورایعالی فضای مجازی، احتمالات درباره رفع فیلترینگ در بازه زمانی کوتاه 

مدت را کمرنگ کرد.
عباس عبدی، فعال سیاسی اصلاح طلب در گپ و گفتی کوتاه با خبرگزاری 
خبرآنلاین ضمن انتقاد از این مواضع معاون رئیس جمهور، تاکید کرد؛» از این 
پس ادامه فیلترینگ ربطی به مخالفت آن 1۵ عضو ندارد مسئولیت آن با دولت و 
شخص آقای پزشکیان است.« وی می گوید؛»اگر کسانی هستند که مطابق نظر 
معاون محترم اجرایی جلوی بدیهیات منافع کشور ایستاده اند پس هیچ کدام از 

وعده های آقای پزشکیان محقق نخواهد شد.«
گفتگوی عباس عبدی با خبرگزاری خبرآنلاین را در ادامه می خوانید:

 آقای قائم پناه! در سخنان خود به مخالفت 1۵ عضو حقیقی فضای مجازی با 

رفع فیلترینگ اشاره کردند، این که آنان رفع فیلترینگ را به مصلحت نمی دانند. 
و به نوعی مردم را از تحقق یکی از وعده های داده شده آقای رییس جمهور ناامید 

کردن،. شما فکر می کنید ماجرا به کجا خواهد رسید؟ 
 البته ایشان در همان سخنرانی مفصل در مذمت فیلترینگ و هزینه های 
آن برای مردم سخن گفته اند که طبعا درست هم هست. ولی از این پس ادامه 
فیلترینگ ربطی به مخالفت آن 1۵ عضو ندارد مسئولیت آن با دولت و شخص 
آقای پزشکیان است. اگر کسانی هستند که مطابق نظر معاون محترم اجرایی جلوی 
بدیهیات منافع کشور ایستاده اند پس هیچ کدام از وعده های آقای پزشکیان محقق 
نخواهد شد. مشابه همین استدلال را برای مصوبه حجاب هم می توان آورد. اقایان 
آمده اند که اینها را حل کنند و الا مردم که می دانستند چه کسانی و با چه منافعی 

پشت این سیاست ها هستند خیلی هم بهتر از مسیولین آنان را می شناسند.
 اگر قرار باشد که با رای مردم نتوانید وعده های داده شده را حل کنید لطفاً 
بگذارید خودشان این سیاست ها را پیگیری و اجرا کنند. آقای رییس جمهور 
هنگامی که وعده داد آیا می دانست که می تواند آنها را عملی کند یا نمی دانست؟
 اگر می دانست باید تا امروز حل کرده باشد. نمی گذارند و مخالف هستند 
و اینجور بهانه ها مطلقا پذیرفتنی نیست. اصلا ادامه این سیاست ها به زیان 
مملکت و حکومت است مگر شما آمده اید که علیه کشور و حکومت کار کنید و 

فیلترینگ را ادامه دهید؟
اگر هم نمی دانستند که وعده ای فراتر از قدرت خود داده اند از مردم عذر 
خواهی کنند و راه را برای برگشت قبلی ها باز نمایند. مردم رای نداده اند که فقط 
صندلی نشینان تغییر کنند بلکه دنبال تغییر سیاست ها و بهبود شرایط هستند. 

لطفا صداقت در برابر مردم را فراموش نکنند.
 با توجه به این شرایط، به نظرتان فیلترینگ رفع خواهد شد؟

 مسأله امروز فراتر از فیلترینگ است. به هر حال مردم که از هر سدی عبور 
می کنند با قدری هزینه و زحمت و البته بدنامی و نفرین آن برای سیاستگذاری 
غیرعلمی می ماند. فیلترینگ امروز نمادی از مقاومت جریان تندرو در برابر 

تغییرات است. مصوبه حجاب هم همینگونه است.
آقای پزشکیان و قائم پناه و دیگر اعضای دولت حتما توجه دارند که قدرت آنان 
در حکمی که دارند نیست این احکام فقط یک برگه کاغذ است. مخالفت شما 
با فلیترینگ و رفتار با زنان برای پیش از رای دادن بود الان مردم نیازی به این 

مخالفت ها ندارند به عمل نیاز دارند. 
مبادا دوستان دچار سندروم صندلی شوند. کمی به گذشته و اطراف نگاه 
کنیم. صندلی نه اعتبار می آورد و نه قدرتی پایدار ایجاد می کند. صندلی فقط 
یک فرصت و امکان است. اگر با حمایت و احترام مردم روی آن بنشینیم و به 

این حمایت مستظهر باشیم همه چیز حل است. متاسفانه این سخن ایشان 
بوی قدرت و اتکا به منبع اصلی قدرت یعنی مردم را نمی دهد. امیدوارم اشتباه 

کرده باشم.

فیلترینگ و قانون حجاب، نمادی از مقاومت جریان تندرو در برابر تغییرات است
خطرسندرومصندلیبرایدلتمردان
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قالیباف در پاسخ به تذکری: 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان از پنج شنبه اجرا می شود

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: منابع حاصل از افزایش یک درصدی مالیات بر ارزش افزوده برای اجرای 
قانون متناسب سازی حقوق بازنشستگان در سال جاری ۷۵ همت است؛ قرار است از پنج شنبه هفته جاری 

واریزی ها انجام شود.
به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف در جلسه علنی نوبت عصر امروز دوشنبه مجلس به تذکر محمدصالح 

جوکار نماینده یزد درباره میزان اعتبار اجرای قانون متناسب سازی حقوق بازنشستگان در سال جاری پاسخ داد.
رئیس مجلس توضیح داد: بحث بازنشستگان موضوع مهمی است و کارهای آن در حال انجام است.

وی خطاب به بازنشستگان گفت: این توافق انجام شده و صورت جلسه آن نیز امضا شده است و ان شاءالله کار 
طبق آن انجام می شود. قالیباف یادآور شد: مجلس یک درصد از منابع حاصل از مالیات بر ارزش افزوده را برای 
اجرای متناسب سازی حقوق بازنشستگان در سال جاری اختصاص داد که رقم آن ۷۵ همت می شود. همان زمان 
دولت اعلام کرد که ۵۰ همت برای اجرای متناسب سازی کافی است لذا مابقی این رقم یعنی ۲۵ همت را برای 

سایر بندهای بودجه تخصیص دادند.

وی ادامه داد: منابع حاصل از افزایش یک درصد مالیات بر ارزش افزوده هر سال برای متناسب سازی اختصاص 
پیدا می کند که هر سال به این رقم با توجه به تورم اضافه می شود به طوری که میزان این منابع در سال آینده 

حدود 1۰۴ تا 1۰۵ همت خواهد بود.
رئیس مجلس با تاکید بر اینکه تصمیم مجلس دقیق و مبتنی بر محاسبات بود، گفت: توافق انجام شده و 
ان شاءالله پرداختی ها صورت می گیرد؛ آقای رحمتی )معاون سازمان برنامه و بودجه( نیز می فرمایند از پنجشنبه 

پرداختی ها انجام می شود.
جوکار نماینده یزد در تذکری بیان کرد: سازمان برنامه و بودجه برای اجرای متناسب سازی حقوق بازنشستگان 

و شاغلان در سال جاری ۵۰ همت تخصیص داده و مابقی را تخصیص نداده است.
وی خطاب به قالیباف گفت: این اتفاق در حالی رخ داده که شما منابع متناسب سازی را ۷۰ تا ۷۵ همت اعلام 
کردید اما رئیس جمهور منابع را ۵۰ همت عنوان می کند؛ شفاف سازی کنید که کدام یک از این مبالغ درست 

است؟ چون این اظهارات متناقض باعث تشویش اذهان عمومی بازنشستگان شده است.


